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Protokół Nr XXII/22 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 27 stycznia 2022 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 14 radnych, co według Przewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Radni nieobecni: 

Andrzej Grudziński. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu.  

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy Bobrowice 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

4. Anna Chinalska – Radna Sejmiku Województwa Lubuskiego 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu gminy Bobrowice. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych form, warunków  

i zasad przyznawania stypendium Wójta Gminy Bobrowice dla uzdolnionych uczniów 

oraz trybu postępowania w tych sprawach. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Bobrowice. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu 

Gminy Bobrowice na dofinansowanie kosztów zmiany systemu ogrzewania w budynkach 

lub lokalach mieszkalnych na terenie Gminy Bobrowice. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych przysługujących sołtysom. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych przysługujących radnym. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Bobrowice. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2022-2026. 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2022. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2022. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zamknięcie obrad XXII sesji Rady Gminy. 

 

Ad 1. 

Otwarcia XXII sesji o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, witając 

radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek 

obrad, do którego nie zgłoszono uwag. Następnie poddał porządek pod głosowanie, w wyniku 

którego 14 głosami „za” porządek został przyjęty. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXI/21 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 28 grudnia 2021 r. 

Wyniki głosowania: 13 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Następnie głos zabrała Pani Anna Chinalska – radna Sejmiku Województwa Lubuskiego, 

która na wstępie złożyła życzenia noworoczne, a następnie przedstawiła informacje 

dotyczące: 

 dużej liczby zachorowań na Covid-19 w województwie lubuskim, 

 budżetu Województwa Lubuskiego (dochody 674 mln, wydatki 774 mln, pozostała 

część zostanie pokryta z kredytu i środków własnych), 

 programów realizowanych przez Urząd Marszałkowski, z których można otrzymać 

dofinansowanie: (Lubuska Baza Sportowa – 3 mln zł, Lubuska Baza Turystyczna 

500.000 zł, nawodnienie boisk piłkarskich – 300.000 zł, działalność zespołów 

ludowych – 150.000 zł, Kupuj Lokalnie – 250.000 zł, Lubuska Odnowa Wsi – 1 mln 

zł, wsparcie dla seniorów – 470.000 zł, środki dla organizacji pozarządowych, 

renowacje zabytków – 1.300.000 zł, wsparcie dla samorządów z funduszu ochrony 

dróg – 1.800.000 zł, modernizacja dróg dojazdowych do pól, remonty remiz – 300.000 

zł, program działkowiec, budowa infrastruktury ścieżek rowerowych – 5 mln zł, 

wsparcie dla samorządów m. in. na szpitale – 6 mln zł, remonty dróg wojewódzkich 

(odnowy dywanikowe), stypendia dla młodzieży, stypendia na kierunku lekarskim  

i pielęgniarskim, Program Lubuskie Talenty – przy okazji poinformowała  

o wyróżnieniu dla Szymona Kozłowskiego z gminy Bobrowice w Lubuskich 

Talentach,  
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 obchodów Dni Województwa Lubuskiego w 2022 r. – turniej gmin, 

 podziękowanie dla Wójta i radnych za zgodne dofinansowanie dojazdów dla dzieci 

dojeżdżających ze szkół. 

 

Radny Jarosław Miś poruszył temat przeniesienia „Medyka” z Zielonej Góry do Sulechowa  

i zwrócił się z prośbą do radnej sejmiku o przyjrzenie się sprawie i znalezienie innego 

rozwiązania. 

 

Pani Anna Chinalska wyjaśniła, że na posiedzenie jej Komisji nie wpłynęły jeszcze żadne 

informacje i jest to świeża sprawa, która wymaga szerokich konsultacji. Dodała, że poruszy 

ten temat na posiedzeniu komisji w dniu 10 lutego. 

 

Radny Marcin Jagodziński podziękował radnej sejmiku za otrzymane dotacje dla Parafii  

w Bobrowicach oraz dla Gminy Bobrowice na budowę boiska w Dychowie. 

 

Pani Anna Chinalska zwróciła się z prośbą do radnych o zgłaszanie pilnych napraw dróg 

wojewódzkich. 

Radna Anna Hałupka zwróciła się z prośbą do radnej sejmiku o pomoc w sprawie budowy 

ścieżki rowerowej na odcinku Bobrowice-Barłogi. 

Pani Anna Chinalska zapewniła, że ponowi interpelację w tej sprawie.  

Radny Jarosław Miś zwrócił się z prośbą o lobbowanie w sprawie budowy chodnika 

prowadzącego od cmentarza do stadionu w Bobrowicach, ze względu na bezpieczeństwo 

pieszych.  

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się z prośbą o poparcie budowy przejścia dla pieszych  

w Strużce oraz w Bobrowicach przy markecie Dino. 

 

Ad 5. 

Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży z terenu gminy Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych form, warunków  

i zasad przyznawania stypendium Wójta Gminy Bobrowice dla uzdolnionych uczniów oraz 

trybu postępowania w tych sprawach. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  
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Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Łukasz Dudzic zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały usunięto punkt dotyczący 

regularnego badania wody. 

Sekretarz wyjaśniła, że regulamin został dostosowany do zaleceń Wód Polskich, a ten zapis 

wynika z powszechnie obowiązujących przepisów prawa.  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu 

Gminy Bobrowice na dofinansowanie kosztów zmiany systemu ogrzewania w budynkach lub 

lokalach mieszkalnych na terenie Gminy Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Marcin Jagodziński poruszył kwestię czy mieszkańcy, którzy zakupili piece w zeszłym 

roku również będą mogli ubiegać się o dofinansowanie i zaproponował wprowadzenie 

poprawki w pkt 9. 

Sekretarz wyjaśniła, że w regulaminie nie ma określonego terminu zakupu pieca, 

wnioskodawcy muszą jednak spełnić warunki wynikające z regulaminu. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych przysługujących sołtysom. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych przysługujących radnym. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że na posiedzeniu komisji podwyżka diet radnych była 

uzasadniana wzrostem składki zdrowotnej, co jednak nie będzie miało miejsca i zaznaczył, że 

po podwyżce radni Gminy Bobrowice będą mieli największe diety w powiecie. Następnie 

złożył wniosek o wycofanie uchwały z porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego pod głosowanie, w wyniku którego 3 głosami 

„za” i 11 głosami „przeciw” wniosek został odrzucony. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 10 głosami „za”, 3 „przeciw”,  

1 „wstrzymującym się”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  
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Ad 12. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Skarbnik na wniosek radnego Łukasza Dudzica przedstawiła wykonanie budżetu gminy  

z ostatnich kilku lat.  

Radny oznajmił, że są problemy z drogami, oświetleniem i ośrodkiem zdrowia, a radni chcą 

dać za to Wójtowi podwyżkę. Następnie złożył wniosek o zmianę treści projektu uchwały  

i ustalenie wynagrodzenia Wójta w wysokości 80% maksymalnego wynagrodzenia. 

Radny Jarosław Miś odniósł się do wniosku i przypomniał radnemu, że stanowisko radnych  

w sprawie wynagrodzenia Wójta zostało wypracowane na posiedzeniu komisji.  

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że decyzje rady podejmowane są na sesji, a nie na komisji. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego Łukasz Dudzica pod głosowanie, w wyniku 

którego 1 głosem „za” i 13 głosami „przeciw” wniosek został odrzucony. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 1 „przeciw”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 13. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2022-2026. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Marcin Jagodziński odniósł się do zaplanowanych w 2022 r. dochodów z tytułu 

sprzedaży majątku w kwocie 1.154.000 zł i zapytał jaka będzie cena zakupu jednej działki 

gminnej i na jakiej podstawie określono dochód ze sprzedaży. 

Wójt wyjaśnił, że przed sprzedażą cena wyjściowa każdej działki zostanie wyceniona przez 

rzeczoznawcę, cena działki przed uzbrojeniem wynosiła 26 zł/m2. Przyjęto, że cena jednej 

działki będzie wynosiła nie mniej niż 30 zł/m2 i na tej podstawie oszacowano dochód ze 

sprzedaży. 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że w budżecie dochody ze sprzedaży są wirtualnymi 

środkami. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 14. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2022. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 15. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2022. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  
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Radny Łukasz Dudzic odniósł się do zmian w dziale 90015 „Oświetlenie ulic, placów i dróg”, 

dotyczących zmniejszenia o kwotę 96.485,00 zł w zadaniu „Budowa oświetlenia drogowego 

Chromów” z przeznaczeniem na zadanie „Budowa lokalnej oczyszczalni ścieków wraz  

z kanalizacją w miejscowości Wełmice” w zakresie pełnienia nadzoru inwestorskiego. 

Zapytał skąd taka cena i kto będzie sprawował nadzór.  

Wójt wyjaśnił, że cena wynika z wyłonienia w drodze przetargu wykonawcy, który 

zaproponował niższą niż planowano kwotę. Wykonawcą będzie firma EKO-OLTO Tomasz 

Olechno, która będzie sprawowała nadzór nad zadaniem „Budowa lokalnej oczyszczalni 

ścieków wraz z kanalizacją w miejscowości Wełmice”. 

 

Radny Łukasz Dudzic uznał, że cena za nadzór jest dość wysoka i zapytał na jakiej podstawie 

została ustalona. 

Wójt wyjaśnił, że do przedstawionego zakresu umowy, którego przedmiotem jest 

sprawowanie nadzoru nad całością inwestycji została złożona oferta i nie wie na jakiej 

podstawie została wyliczona przez wykonawcę.   

Radny Łukasz Dudzic zapytał czego dotyczy zadanie na kwotę 160.000 zł w dziale 

infrastruktura sanitacyjna wsi.  

 

Wójt wyjaśnił, że jest to kwota na zabezpieczenie środków na nadzór i przeprowadzenie 

całego postępowania związanego z wnioskiem z Polskiego Ładu, na który składają się cztery 

inwestycje: kanalizacja m. Bronków, wodociąg Bronków-Kołatka, system nadzoru na siecią 

oraz system zdalnego odczytu zużycia wody. Na to składa się przygotowanie dokumentacji 

przetargowej, wyłonienie wykonawcy, nadzór nad przebiegiem całej procedury wykonania 

inwestycji pod kontem dofinansowania oraz przeprowadzenie postępowania związanego  

z realizacją i rozliczeniem wniosku w ramach Polskiego Ładu. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 1 „przeciw”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 16. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły interpelacje. 

 

Ad 17. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Nie zgłoszono uwag. 

 

Ad 18. 

Wolne wnioski i informacje. 

Wójt podziękował radnym za podwyżkę wynagrodzenia. 

 

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się z prośbą o przedstawienie przez Wójta sytuacji 

dotyczącej Ośrodka Zdrowia. 

Wójt wyjaśnił, że w dniu 24.01.2022 r. do urzędu wpłynęło wypowiedzenie umowy najmu, co 

oznacza, że z końcem lutego operator zakończy świadczenie usług na terenie gminy 

Bobrowice. W związku z tym podjęto rozmowy w celu zatrzymania operatora, ale również 

próby znalezienia nowego. 
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Radny Marcin Jagodziński poruszył temat dalszego funkcjonowania punktu aptecznego oraz 

gabinetu stomatologicznego w związku z zaistniałą sytuacją. Zaproponował chęć 

zainicjowania spotkania radnych i Wójta z operatorem. 

 

Wójt wyjaśnił, że na posiedzeniu komisji przedstawił wszystkie fakty, a decyzja operatora jest 

dla niego zaskoczeniem. Chętnie weźmie udział w spotkaniu, na które operator do tej pory nie 

wyraża chęci. Gmina postępowała zgodnie z wolą i oczekiwaniami operatora, a w odpowiedzi 

otrzymała wypowiedzenie umowy. Zapewnił, że rozmowy są nadal prowadzone.  

Radny Marcin Jagodziński uznał, że Wójt gdzieś popełnił błąd i zapytał  w czym tkwi 

problem, że operator nie chce rozmawiać z Wójtem. Następnie zwrócił się z prośbą  

o przesłanie radnym pełnej korespondencji z operatorem dotyczącej ośrodka zdrowia.  

Wójt zaapelował do radnych, żeby wspólnymi siłami rozwiązać problem lub znaleźć nowego 

operatora. 

 

Radny Lucjan Tracz poinformował, że również zainteresował się tematem i zachęcał do 

działania mającego na celu odkręcenie całej sytuacji. 

Radna Iwona Szajek dodała, że Wójt powtarza o szukaniu nowego operatora i zaapelowała  

o podjęcie prób zatrzymania obecnego operatora.  

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że jest to trzecia sesja od momentu, kiedy złożył wniosek  

o przedstawienie korespondencji z byłym wykonawcą projektu żłobka i zapytał co się 

wydarzyło, że nie może jej otrzymać. Następnie odczytał jakie są  uprawnienia radnego. 

Wójt wyjaśnił, że sprawa nie została jeszcze zakończona, a jej finał może skończyć się  

w sądzie. Zadeklarował, że ustali z pracownikiem kiedy dokumenty będą gotowe do wglądu 

radnego. 

 

Radny Marcin Jagodziński złożył wniosek o wystąpienie do Kancelarii Prezesa Rady 

Ministrów o opinię w sprawie modernizacji punktów oświetleniowych w gminie Bobrowice 

ze środków pochodzących z promesy. 

Wójt zadeklarował, że taki wniosek zostanie złożony.  

Radny Łukasz Dudzic przytoczył stanowisko Regionalnych Izb Obrachunkowych w sprawie 

modernizacji oświetlenia i odczytał jakie są dopuszczalne rozwiązania. Zapytał czy  

w negocjacjach z Enea Oświetlenie S.A. zostały podniesione te kwestie.  

Wójt wyjaśnił, że radca prawny gminy jest w trakcie analizowania umowy zaproponowanej 

przez Enea Oświetlenie S.A.   

 

Ad 19. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 11:15.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                         Łukasz Kamerduła 

 2022-01-27 


